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 Yleistä 

- Korona-epidemia on vaikuttanut yhdistyksen toimintaan. Vuosikokousta, tilaisuuksia ja neuvotte-
luita on jouduttu osin siirtämään ja perumaan. Yksi hallituksen kokous on pidetty etänä. 
 

Yhdistyksen vuosikokous 

- Vuosikokous pidettiin korona epidemian vuoksi vasta syksyllä eli 23.8.2021 Ravintola Autopirtissä, 
paikalla oli 10 yhdistyksen jäsentä. 

 

Hallituksen jäsenet 

 Seppo Sulku pj 
 Lea Lahtinen  varajäsen  Yrjö Jaakkola 
 Pekka Lassila          ” Heikki Kuoppamäki  
 Juha Mäkipää vpj         ” Jukka Telatie 
 Timo Nyyssölä              ” Jari Hakala 
 Jarmo Mäkipelto         ” Risto Mikkola 
 Tuuli Kaukoranta         ” Tiina Nousiainen 

 

Hallituksen kokoukset 

- Hallituksen kokouksia on ollut kaksi kappaletta. 
 

Annetut lausunnot 

- Lausuntoja ei ole annettu toimintavuoden aikana. 
 

Jäsenet 

- Jäsenmaksunsa maksaneita jäseniä oli 31.12.2021 yhteensä 280 kpl. 

 

Talous 

- Yhdistyksen tulot ovat muodostuneet jäsenmaksuista ja toiminta-avustuksista, tarkempi yhteen-
veto tilinpäätösasiakirjoissa. 
 

Rakennetut kosteikot 

- Jolkankydön pintavalutuskenttä rakennettiin Ähtärinjärven länsirannalle. Kustannukset olivat noin 
7800 euroa, ELY:n avustus oli 50 % kokonaiskustannuksista. 
 

Kokemäenjoen vesistön vesiensuojeluyhdistys 

- Yhdistys on Kokemäenjoen vesistön vesiensuojeluyhdistys jäsen, jäsenmaksu on 130 euroa vuo-
dessa. 

 

 



 

Vuoden 2021 toimintasuunnitelman toteutuminen 

1. Neuvottelut Alajärven kaupungin sekä Soinin kunnan edustajien kanssa yhteistoiminnasta Ähtä-
rinjärven hyväksi. Ajankohta riippuu koronatilanteesta. 

Neuvottelut on käyty viime syksyn aikana. Soinin kunta on tehnyt myönteisen päätök-
sen yhdistyksen avustamisesta. Alajärven kaupunki tekee päätöksen tämän kevään ai-
kana samalla, kun myös muut vastaavanlaiset avustuspäätökset tehdään. 

2. Neuvottelu Ähtärinjärven jakokuntien kanssa yhteistoiminnasta Ähtärinjärven hyväksi. Ajankohta 
riippuu koronatilanteesta. 

Neuvottelu käytiin 6.5.2021. Jatkoneuvottelu käydään tulevan talven aikana. Mukaan 
tulee myös Ähtärin kaupungin edustaja. 

3. Jolkankydön kosteikon rakentaminen.  
Hanke valmistui. 

4. Uusien kosteikkosuunnitelman laatiminen kolmeen tai neljään kohteeseen Ähtärinjärven valuma-
alueelle. 

Suunnitelmien laatimisia on vireillä yhteensä kuusi kappaletta, joista kolmen kustan-
nukset maksaa Etelä-Pohjanmaan ELY-keskus ja muiden kolmen kustannukset jäävät 
yhdistykselle. Suunnitelman valmistuvat kevään ja kesän aikana. 

5. Seuraamme valuma-alueen ympäristölupahakemuksia ja muita vesistöön kohdistuvia toimenpide-
hankkeita. Annamme niistä lausuntoja sekä teemme tarvittaessa muistutuksia ja valituksia. 

Kommentoitavia hankkeita ei ole ollut. 
6. Joukkokirjeen lähettäminen Ähtärinjärven ranta-asukkaille. Kirjeessä selvitetään Ähtärinjärven 

kunnostuksen keskeiset asiat ja toivotaan asukkaiden liittyvän yhdistyksen jäseneksi. 
Lähettiin huhtikuun aikana noin tuhat kirjettä. Kirje liitteenä. Jäsenmäärä nousi noin 
sadalla jäsenellä edellisestä vuodesta, mikä lienee kirjeen ansiota. Ähtärin kaupunki 
tuki kirjeiden lähettämistä 1145 eurolla. 

 

Lisäksi:  

- Uutisnuotan mökkilehdessä kirjoitus yhdistyksen toiminnasta. Elokuun 25.päivän ilmestyneessä 
Uutisnuotan numerossa on kirjoitus Jolkankydön pintavalutuskentästä. 

- Yhdistys on laatinut vuonna 2020 kolmen vuoden kunnostussuunnitelman, jonka kustannusarvio 
on yhteensä 105 000 euroa. Suunnitelmasta on tehty avustushakemus ELY-keskukselle, tavoit-
teena on saada 50 prosentin avustus hankkeelle. ELY-keskus on hyväksynyt avustushakemuksen 
4.5.2021. 

- Etelä-Pohjanmaan ELY-keskuksesta Helena Puro ja Ella Oksa olivat 20.8.2021 yhdistyksen vie-
raana. Samalla käytiin myös maastossa tutustumassa Jolkankydön pintavalutuskenttään, jonka 
rakentamista selvitti Timo Nyyssölä. Itä-Ähtärissä tutustuttiin Turvepellon kosteikkoon ja Lehtimä-
ellä Myllypuron kosteikkoon. Mukana olivat Pekka Lassila, Rauni Lanamäki, Yrjö Jaakkola ja Seppo 
Sulku. 

- Perälammen mahdollisesta kunnostamisesta käytiin neuvottelu paikallisten mökkiasukkaiden 
kanssa 28.10.2021 Lehtimäen entisellä kunnantalolla. Paikalla oli 17 henkilöä. Yhdistys tilasi Jami 
Aholta pienen selvityksen mahdollisista toimenpiteistä, joita kannattaisi tehdä Perälammen kun-
nostamiseksi. Selvitys valmistunee alkutalvesta, jonka jälkeen pidetään jatkokokous. 

- Vaasan hallinto-oikeus on antanut 16.7.2021 päätöksen, jossa se on hylännyt Yhteinen Ähtärin-
järvi ry:n tekemän valituksen Etelä-Pohjanmaan Vaihemaakuntakaavasta III (mm. turvetuotanto-
alueet). Todettakoon, että hallinto-oikeus hylkäsi myös kaikki muut valitukset, joita olivat tehneet 
yhteensä 18 yksityistä tahoa ja yhdistystä. 

 


